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./. Vedlagt fremsendes til udvalgets orientering svar på spørgsmål 21 fra 2008 om GMO 

fra Folketingets Europaudvalg. 
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I forlængelse af besvarelsen på nedenstående spørgsmål, oversendt til Folketingets 

Europaudvalg den 8. december 2008, fremsendes uddybende oplysninger.  

 

 

Spørgsmål 21:  

”Er det korrekt, at både Argentina og Brasilien har bekræftet, at de kan levere  

foder til Europa uden, at den såkaldte nultolerance-grænse vil være et problem?” 

  

Udtalelse: 

Ifølge EU-Kommissionen har Argentina en politik om kun at tillade dyrkning af 

GMO’er, som er tilladt i foder og fødevarer i EU. På denne baggrund forsøger 

Argentina at overholde 0-tolerance i leverancer af foder til EU. EU-kommissionen kan 

ikke bekræfte, at Brasilien har en lignende strategi.  

 

Det skal dog nævnes, at GA21 majs ved en fejltagelse blev godkendt i Argentina, inden 

den var godkendt i EU på trods af den ovennævnte politik om ikke at have asynkrone 

godkendelser mellem EU og Argentina. Efterfølgende er GA21-majs dog blevet 

godkendt i EU. 

 

 


